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Zápisnica z 11.  riadneho zasadnutia OZ v Župčanoch,  

konaného dňa  27.06.2024 

 

Prítomní:        podľa priloženej prezenčnej listiny 

Neprítomní :  PhDr. Štiavnický Jaroslav, Dulin Tomáš, Novotný Milan, 

Verejnosť:      podľa priloženej prezenčnej listiny 

 

P r o g r a m                

1. Otvorenie 

a/ Určenie zapisovateľa 

b/ Určenie overovateľov zápisnice 

c/ Schválenie programu 

2. Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúceho obdobia 

3. Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce na 2. polrok 2024 

4. Návrh na zriadenie 3. triedy v ZŠ pre Školský klub detí v školskom roku 2024/ 2025 

5. Návrh VZN - o výške poplatkov na čiastočnú úhradu výdavkov   v školách a školských 

zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti obce Župčany 

6. Návrh zmien v zakladateľskej listine pre založenie obchodnej spoločnosti- sociálneho 

podniku obce Župčany 

7. Rôzne  

8. Záver   

 

Bod 1. Otvorenie zasadnutia 

 
Rokovanie obecného zasadnutia otvoril Martin Dlugoš, starosta obce. Privítal všetkých 

prítomných. Ospravedlnení poslanci:  PhDr. Štiavnický, Dulin Tomáš, Novotný Milan. 

Starosta konštatoval, že počet prítomných poslancov je 6 a OZ je uznášania schopné.  

 

a/ Určenie overovateľov zápisnice 

 Za overovateľov zápisnice bol určený Michal Molnár, Kucharik Jozef 

 

b/ Určenie zapisovateľa zápisnice 

  Za  zapisovateľku bola určená Ing. Iveta Lipjancová 

 

c/ Schválenie programu rokovania  

  Návrh programu rokovania bol zverejnený na úradnej tabuli obce Župčany, ako aj na 

webovom sídle obce Župčany dňa  20.06.2024. 

Starosta obce dal hlasovať za návrh programu podľa vopred zaslanej a zverejnenej pozvánky 

 

Hlasovanie č. 1 

 Za:                 6     

 Proti :             0                         

 Zdržal sa :      0 
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Uznesenie č. 85 /06/2024 

Obecné zastupiteľstvo schválilo program 11. zasadnutia OZ podľa vopred zaslanej 

a zverejnenej pozvánky. 

 

Následne starosta obce dal priestor na doplnenie programu. Zo strany poslancov nebol 

vznesený návrh na doplnenie programu a tak sa postupovalo podľa zverejneného a  

doručeného programu zasadnutia. 

 

Bod 2: Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúceho obdobia 

Starosta obce previedol kontrolu plnenia uznesení: 

Uznesenie č. 70/02/2024  Zámer založenia soc. podniku 

Na základe tohto uznesenia bolo  starostovi obce uložené zabezpečiť vypracovanie 

dokumentov na založenie sociálneho podniku. 

Informácia starostu obce: Dokumenty boli vypracované, prešli prvým  miestnym hodnotením 

zámeru na regionálnom centre pre sociálnu ekonomiku, kde bolo odporúčané pracovníkmi 

dopracovať ekonomické výhľady do ďalších rokov a upraviť názov sociálneho podniku, aby 

korešpondoval pridanou hodnotou našej obce 

Uznesenie č. 54/11/2023 - Zmluva o nájme pozemkov v časti Vysoké, na ktorých je 

uložené kanalizačné potrubie, pre účely legalizácie a kolaudácie tejto stavby. 

Informácia starostu obce:   

Boli doručené podklady, avšak pri kontrole týchto podkladov pracovníkmi stavebného úradu 

boli zistené nedostatky. Chýbali  zoznamy  parcelných čísiel cez ktoré pozemky prechádza 

kanalizačné potrubie a preto boli spracovatelia  vyzvaní na odstránenie týchto nedostatkov 

a doplnenie potrebných náležitosti. 

 

Starosta obce dal hlasovať za kontrou plnenia uznesení. 

 

Hlasovanie č. 2 

 Za:                 6     

 Proti:             0                         

 Zdržal sa:      0 

Č.   86/06/2024 

Obecné zastupiteľstvo berie na vedie kontrolu predošlých uznesení. 

 

 

Bod 3. Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce na 2. polrok 2024 

       Starosta obce oboznámil prítomných poslancov s návrhom plánu kontrolnej činnosti 

hlavného kontrolóra, ktorý  bol  zverejnený na úradnej tabuli ako aj na web stránke obce dňa  

6.6.2024. 

Následne odovzdal slovo hlavnému kontrolórovi Ing. Očipovi, ktorý sa ujal slova a odôvodnil 

predložený návrh plánu kontrolnej činnosti nasledovne: 

 V zmysle § 18 f ods.1 písm. b/ zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v.n.p. predkladá 

hlavný kontrolór obce obecnému zastupiteľstvu raz za šesť mesiacov návrh plánu kontrolnej 
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činnosti, ktorý musí byť zverejnený najneskôr 15 dní pred prerokovaním v zastupiteľstve 

spôsobom v mieste obvyklým. Na  základe toho podmienka  bola splnená. 

Ďalej prečítal predložený návrh plánu kontrolnej činnosti v šiestich bodoch, ktoré tvoria 

prílohu tejto zápisnice.  Hlavný kontrolór podotkol, že tento návrh plánu kontrolnej činnosti 

obecné zastupiteľstvo môže zmeniť prípadne doplniť. 

Následne starosta obce dal priestor na doplnenie predloženého návrhu plánu kontrolnej 

činnosti zo strany poslancov.  

Keďže návrh  zo strany poslancov nebol doplnený pristúpilo sa k hlasovaniu za predložený 

a zverejnený návrh plánu kontrolnej činnosti na 2. polrok 2024 

 

Hlasovanie č. 3 

 Za:                 6     

 Proti :             0                         

 Zdržal sa :      0 

Č.   87/06/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Župčanoch schvaľuje predložený plán kontrolnej činnosti 

hlavného kontrolóra obce Župčany na 2. polrok 2024 

 

4. Návrh na zriadenie 3. triedy v ZŠ pre Školský klub detí v školskom roku 2024/ 2025 

Na základe vysokého počtu nahlásených žiakov do  školského klubu v školskom roku  

2024/2025 pani riaditeľka adresovala na obecný úrad žiadosť na vytvorenie a zriadenie 3. 

triedy pre školský klub detí. Počet nahlásených žiakov je 65 a podľa  školského zákona č. 

245/2008 Z. z. o výchove a vzdelávaní v jednom oddelení môže byť  najviac 26 detí.  Teraz 

sú zriadené 2 triedy, kde počet môže byť najviac  56 detí  a na základe tohto zákona by to 

výrazne presahovalo počet nahlásených detí. Preto sú to 2 možnosti: 

a/  neprijať žiakov 4. triedy do ŠKD / je ich 13 / alebo 

b/ vytvoriť novú triedu, ktorú bude potrebné dofinancovať z rozpočtu obce, ako aj z príspevku 

na čiastočnú úhradu nákladov na činnosť školského klubu  od rodičov. 

 Čo sa týka vybavenia novej triedy tak to by sa riešilo z rozpočtu školy. Pre obec je 

zaväzujúce to, že sa musí prijať nová pracovná sila minimálne na úväzok 80 percent. Na túto 

prácu bude postačovať pracovná sila so stredoškolským vzdelaním a na obdobie jedného roka. 

Potom sa to prehodnotí, či táto sila bude potrebná alebo nie. Nástup by bol od 01.09.2024. 

Priestorovo to bude v triedach, kde je doobeda vyučovanie a poobede bude školský klub.  

Starosta obce k tomuto bodu otvoril rozpravu: 

Pani Hudáková položila otázku či nebude problém nájsť silu na úväzok. 

Odpoveď starostu: nie, nakoľko končia stredoškoláci a aj na škole mali  praktikantov 

Pani Germušková: je dobré, že sa niečo také  podporí, nakoľko rodičia nemajú  kde umiestniť 

detí, keďže sú pracujúci. 

Michal Molnár -  je  tiež za, nakoľko je to služba občanov.  

Hlavný kontrolór podotkol, že navýšenie financií bude od rodičov na základe návrhu VZN, 

bod 5 a od  štátu na základe navýšenia podielových daní . 

 

Starosta obce pristúpil k hlasovaniu za zriadenie 3. triedy v ZŠ pre školský klub detí 
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Hlasovanie č. 4 

 Za:                 6     

 Proti :             0                         

 Zdržal sa :      0 

Č.   88/06/2024 

 

OZ schvaľuje zriadenie 3. triedy v ZŠ pre školský klub detí v  školskom roku 2024/2025. 

 

 

5. Návrh VZN- o výške poplatkov na čiastočnú úhradu výdavkov v školách a školských 

zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti obce Župčany 

 Dňa  07.06.2024 na webovom sídle obce bol zverejnený návrh VZN o výške príspevkov na 

čiastočnú úhradu výdavkov v školách a školských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti 

obce Župčany. Týmto návrhom sa zrušuje VZN č. 4/2023 o výške príspevkov na čiastočnú 

úhradu výdavkov v školách a školských zariadeniach. Návrhom VZN je úprava článku 3 a to 

zvýšenie príspevku  na čiastočnú úhradu nákladov na činnosť školského klubu z pôvodných 

12,00 eur na 15,00 eur 

 Doba na pripomienkovanie bola stanovená do 17.06.2024. Do tohto dátumu neboli vznesené 

žiadne  pripomienky zo strany poslancov ako aj občanov obce. 

 Starosta obce dal priestor na rozpravu k tomuto návrhu VZN . 

Keďže nikto z prítomných nedoplnil tento návrh VZN pristúpilo sa k jeho schváleniu 

v predloženom znení. 

Starosta obce dal hlasovať za schválenie VZN o výške poplatkov na čiastočnú úhradu 

výdavkov   v školách a školských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti obce Župčany a 

a zrušenie VZN č. 4/2023. 

 

Hlasovanie č.  5 

 Za:                  5     

 Proti :              0                         

 Zdržal sa :       1 (Hudáková) 

 

Č.89/06/2024 

 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje VZN o výške príspevkov na čiastočnú úhradu 

výdavkov v školách a školských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti obce 

Župčany . 

 

 

 

 

6. Návrh zmien v zakladateľskej listine pre založenie obchodnej spoločnosti- sociálneho 

podniku obce Župčany 

Uznesením č. 79/04/2024 zo dňa 25.04.2024 bolo schválené založenie sociálneho podniku 

obce Župčany pod názvom Obecný podnik služieb Župčany s.r.o. so sídlom, Župčany č. 95, 

080 01 
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Na základe požiadaviek kruhu osôb ako aj poslancov je návrh na zmenu názvu z dôvodu,  aby 

to korešpondovalo s  pridanou hodnotou našej obce. 

Pôvodný názov:  Obecný podnik služieb, s.r.o Župčany   

Nový návrh: 

Čadaj, s.r.o 

Pod kaštieľom, s.r.o. 

Jonášov dvor, s.r.o. 

  Starosta obce k tomuto bodu otvoril rozpravu s tým, či má niekto iný návrh. 

Pani Germušková podotkla, že Čadaj je pre nás typický. Starosta odpovedal, že je  to podnik, 

ktorý má poskytovať nejaké služby a preto sa prikláňa k názvu  Jonášov dvor alebo Pod 

kaštieľom. 

Po prevedenej rozprave starosta obce dal hlasovať za každý návrh samostatne- 

Čadaj, s.r.o                    za     1 Molnár 

Pod kaštieľom               za     1 Kucharik 

Jonášov dvor                 za     4 Germušková, Hudáková, Germuška, Ferenc 

 

  Na základe hlasovania za jednotlivé názvy  sociálneho podniku obce , starosta obce dáva 

hlasovať za návrh zmien v zakladateľskej listine pre založenie obchodnej spoločnosti 

sociálneho podniku obce Župčany. 

 

Hlasovanie č.  6 

 Za:                  5     

 Proti :              0                         

 Zdržal sa :       1 Kucharik 

 

Uznesenie č.90/06/2024 

 

 OZ  mení a schvaľuje: 

A/zmenu uznesenia č. 79/04/2024 zo dňa 25.04.2024  a to  časti odsek 1,  kde sa mení text   z- 

 založenie obchodnej spoločnosti s  názvom Obecný podnik služieb, s.r.o  so sídlom Župčany  

95, 080 01, ktorej zakladateľom a jediným spoločníkom bude obec Župčany, ktorá bude 

postavená na princípoch zákona č. 112/2018 Z.z. Zákon o sociálnej ekonomike a sociálnych 

podnikoch v z.n.p. 

na 

založenie obchodnej spoločnosti s názvom Jonášov dvor s.r.o. so sídlom Župčany č. 95, 080 

01, ktorej zakladateľom a jediným spoločníkom bude obec Župčany, ktorá bude postavená na 

princípoch zákona č. 112/2018 Z.z. Zákon o sociálnej ekonomike a sociálnych podnikoch 

v z.n.p. 

B/mení znenie Zakladateľskej listiny obchodnej spoločnosti  Obecný podnik služieb Župčany 

s.r.o.  v časti názov spoločnosti z : Obecný podnik  služieb Župčany,, s.r.o. na  

Jonášov dvor, s.r.o. Župčany 95, 080 01 

 

7. Rôzne 

 

A/Dňa 19.6.2024 bola podpísaná zmluva s Ekoservis Slovensko, s.r.o., ktorá sa stala 

prevádzkovateľom kanalizácie obce Župčany. Z dôvodu neodborných a nelegálnych pripojení 

je to prvý krok, aby sa dávali všetky záležitosti ku kanalizácii na pravú mieru s odborným 

posúdením týchto činnosti.  
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Ďalšie kroky a pripojenia na obecnú kanalizáciu budú  len na základe odborného posúdenia 

spoločnosťou Ekoservis, ako aj prevádzkovateľom čistiarne odpadových vôd v Malom Šariši. 

Náklady na túto činnosť budú predstavovať 1044,00 eur ročne a budú rozdelené do 

mesačných splátok.  

Táto spoločnosť nám zabezpečí všetky hlásenia, ktoré sú potrebné na MŽP SR, URSO- 

spoločnosť pre reguláciu cien v zmysle vyhlášky 276/2012, nakoľko nie všetko je zohľadnené 

v cene za likvidáciu odpadových vôd. Ďalej hlásenia v zmysle vyhlášky 605/2005 

ZBERVAK.  

Následne cena oproti M. Šarišu môže byť iná, nakoľko obec prevádzkuje aj prečerpávaciu 

stanicu v časti Za záhradami, čo značne zvyšuje náklady obce. Na základe nákladov obce nám 

URSO stanoví cenu. 

Bude vypracovaný aj prevádzkový poriadok ku kanalizácii. 

  

B/ Lipová alej  

  Na základe požiadaviek obyvateľov bývajúcich v časti Lipová alej, ktorí žiadali 

zabezpečenie plynulého prechodu k rodinným domom, ako aj dlhodobého neriešenia 

problému s orezávaním stromov a úpravu cesty v Lipovej aleji,  obec požiadala  Krajský 

pamiatkový úrad  o vyňatie časti lipovej aleje z pod ochrany. Išlo približne o 130 m od 

asfaltovej cesty po zákrutu do lokality Paločajka. Pamiatkový úrad napriek tomu 

argumentáciu  zo strany obce zamietol a potvrdil  dôležitosť ochrany v celom rozsahu. 

Rozhodnutie Pamiatkového úradu bolo zverejnené na web stránke formou verejnej vyhlášky. 

 

C/ Majetkoprávne vysporiadanie pozemkov pod cestami 3. triedy medzi obcou Župčany  

a Prešovským samosprávnym krajom. Obecné zastupiteľstvo tento prevod majetku schválilo 

v súlade so zákonom SNR č. 138/1991 Zb. o majetku obcí na predchádzajúcich zasadnutiach. 

 

D/ Ďalej starosta obce upovedomil prítomných poslancov o vypracovaní projektovej 

dokumentácie miestnej komunikácie v lokalite Paločajka, kde je potrebné sa ešte vysporiadať  

s odvedením dažďovej vody z cesty. Projektant navrhol riešenie cez lipovú alej, ale to nie je 

prechodné, nakoľko je to oblasť pamiatkovo chránená a  preto sa navrhla  nová alternatíva 

v časti pri Lipovej aleji  cez pozemky p. Turociho a spol. a to priamo v chodníku. Na mieste   

bola pozrieť aj stavebná komisia v rámci technického riešenia a vyzerá to tak, že by to bolo aj 

prechodné. 

Je potrebné vyvolať stretnutie so všetkými účastníkmi, ktorí k tomu majú čo povedať, aby 

obec následne  mohla dať prepracovať projektovú dokumentáciu tak, ako to legislatíva 

vyžaduje. Nasiakavosť podložia ílovitých pôd nie je vyhovujúca, nakoľko bol  v danej lokalite 

vykonaný prieskum nasiakavosti podložia. 

 

E/ Starosta obce informoval prítomných o predloženej žiadosti o nenávratný finančný 

príspevok na výstavbu Materskej školy. Obec bola vyzvaná na upresnenie a doplnenie   

podkladov. Teraz sa  čaká  na vyrozumenie a následne na podpis Ministerstva školstva. 

 

F/ Obec bola úspešná v malom projekte Nadácie SPP – kde získala grant v sume 1000,00 eur 

na vydanie detskej knihy zatiaľ s pracovným názvom „ Záborského Župčany„.  Na tejto knihe 

bude pracovať tím z redakcie Župčiankych novín a externý ilustrátor. 
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 Tu sa žiadal grant na 3000,00 eur ale bolo schválených 1000,00 eur. Postupne sa oslovujú 

sponzori o finančný príspevok,  aby sa mohla kniha vytlačiť. 

Tento grant musí byť vyčerpaný a zdokladovaný do konca roka 2024. 

 

G/ Optický kábel jeho pokračovanie a uloženie : 

-  natrafilo sa na niekoľko sporných bodov, kde aj zo strany Telekomu už  prebehli  nejaké 

rokovania priamo s majiteľmi, ktorí  nesúhlasia, aby bol narušený priestor ako verejný tak aj 

súkromný. Zatiaľ sa v prácach nepokračuje do času, kým sa nezmení projektová 

dokumentácia. 

 

H/ Pani H. žiada o vysporiadanie pozemku pod cestou  v lokalite Lúčky a to tým, že odpredá 

obci jej časť pozemku pod cestou za jedno euro s podmienkou, že obec na základe 

vypracovaného znaleckého posudku jej odpredá  časť obecného  pozemku oproti kostolu.  

Dňa 29.04.2024 bolo 3. rokovanie a následne stretnutie s právnikom, kde boli od 

komunikované podmienky zmluvy medzi obcou a cirkvou, kde je podmienka vybudovania 

cesty. Ak sa to tak nespraví je tam klauzula, že cirkev to opätovne odkúpi za rovnakú cenu za 

akú predala. Pani H. sa vyjadrila, že spraví všetko pre to, aby daný pozemok získala  a obec 

má hľadať riešenie spolu s cirkvou, iná možnosť pre ňu nie je priechodná.  

Obec prisľúbila, že zistí podmienky s cirkvou ak bude cirkev ochotná pristúpiť k nejakému 

dodatku. 

 

CH/ Starosta ďalej upovedomil prítomných, že v čase od 08.07.2024 do 21.07.2024 bude 

čerpať dovolenku a 30.08.2024 bude premietanie filmu pod holým nebom v obci Župčany -  

„Kavej“ 

 

I/ Starosta obce vyzval obecnú kronikárku slečnu Haváčovú, aby prečítala návrh udalosti, čo 

všetko chce napísať do obecnej kroniky. 

 Po prečítaní  návrhu udalosti a doplnení zo strany poslancov starosta obce dal hlasovať za 

tento  predložený a doplnený návrh udalosti 

 

Hlasovanie č.  7 

 Za:                  6     

 Proti :              0                         

 Zdržal sa :       0 

 

Uznesenie č.91/06/2024 

Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie správu kronikárky Ľubomíry Havačovej za 

predložený zápis udalosti v roku 2023  a roku 2024. 

 

 

O slovo požiadala poslankyňa Germušková, ktorá sa poďakovala za pomoc pri folklórnych 

slávnostiach, ako aj pri príprave akcie Deň rodiny. Bola to akcia, ktorá rodiny združuje, 

občania sa viac spoznávajú a ohlasy sú kladné.   

Starosta obce sa taktiež poďakoval, že pri týchto akciách bola viditeľná súdržnosť všetkých, 

ktorí sa aktívne zapájali a prispievame k tomu, aby naši občania sa mohli zabaviť a udržiavať 

vzťahy. Bolo to jedno väčšie podujatie namiesto tých menších. 
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8.Záver  

Starosta obce  sa poďakoval prítomným za účasť a ukončil zasadnutie o 19,00 hod .  

 

 

V Župčanoch dňa 28.06.2024 

 

 

Zapísala: Ing. Iveta Lipjancová 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

Michal Molnár  

 

      Jozef Kucharik  

 

 

 

 

 

 

Mgr. Martin Dlugoš 

Starosta obce 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


